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Houten, 24 maart 2021

Geachte heer, mevrouw,

In januari 2021 hebben wij de commissie Onderwijs, Cultuur en Wetenschap van de Tweede Kamer

als bestuur van sbo-, so- en vso-scholen een brief gestuurd over het dilemma waar wij door de

Rijksoverheid werden gezet tijdens de strengere lockdown die medio december startte. De informatie

vanuit de Rijksoverheid, het ministerie en sectorraden was tegenstrijdig en op verschillende manieren

te interpreteren. Deze brief van 29 januari voegen wij als bijlage toe bij deze brief.

Inmiddels geven alle sbo-, so- en vso-scholen weer fysiek onderwijs aan de leerlingen volgens de

richtlijnen die op dit moment van kracht zijn. Ook deze richtlijnen zetten ons voor verschillende

uitdagingen waar wij u op deze wijze op attenderen.

Onze s(b)o-scholen zijn per 8 februari weer opengegaan. De Rijksoverheid benoemt dat uit OMT-

advies blijkt dat dit verantwoord is. Inmiddels hebben op onze s(b)o-scholen meerdere besmettingen
onder leerlingen en personeel plaatsgevonden.

Onze vso-scholen zijn na de voorjaarvakantie weer opengegaan. In de richtlijnen en protocollen vanuit

de Rijksoverheid en de sectororganisaties wordt genoemd dat fysiek onderwijs voor het vso al de

norm was, wat impliceert dat daar niets veranderd is. Dit is niet het geval; de keuze om de scholen te

sluiten of open te houden werd bij de besturen van deze scholen gelegd en de informatie hierover was

tegenstrijdig. Deze uvitspraak leidt onder leerlingen, ouders en onderwijspersoneel daarom tot

verwarring (zie ook de brief in de bijlage).

Bovendien wordt gemeld dat met ingang van de huidige maatregelen ook in het vso 1,5 meter afstand

de norm is en dat hier alleen in specifieke situaties van afgeweken kan worden, bijvoorbeeld bij
onderwijsondersteunende zorg. De richtlijn met betrekking tot 1,5 meter afstand kan ertoe leiden dat

de school niet alle leerlingen elke dag op school kan ontvangen omdat daar te weinig ruimte voor

beschikbaar is. Scholen kunnen daar hun eigen afwegingen bij maken, indien alle leerlingen minimaal

één dag per week naar school gaan. Op de dagen dat zij niet naar school gaan volgen de leerlingen
onderwijs op afstand.

In onze eerdere brief hebben wij aangegeven dat noodopvang en onderwijs op afstand, in combinatie

met uitval enfof quarantaines van onderwijspersoneel de toenmalige situatie onhoudbaar maakten.

Met de opening van de scholen is deze uitdaging nég groter geworden. De druk op het

onderwijspersoneel is nog verder toegenomen. Daarnaast is het in het vso niet altijd mogelijk de 1,5
meter afstand tussen leerlingen en personeel te handhaven, waardoor het personeel extra gevaar

loopt. Wij missen vanuit de overheid en de sectororganisaties erkenning voor de opofferingen die het

onderwijspersoneel doet uit plichtsbesef en uit passie voor onze speciale doelgroep.

De PO-Raad schrijft: “De PO-Raad is blij dat het voorgezet (speciaal) onderwijs meer ruimte krijgt om

fysiek onderwijs voor leerlingen te organiseren. Ook vindt de sectororganisatie het goed dat premier
Mark Rutte tijdens de persconferentie aangeeft dat scholen hun deuren niet meer hoeven te sluiten,
ook al nemen de besmettingen toe. Naar school gaan is cruciaal voor de ontwikkeling van kinderen.”
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Uiteraard zijn wij, en onze medewerkers, het eens met de conclusie dat fysiek onderwijs een

belangrijke rol speelt in de ontwikkeling van onze leerlingen.
Wat wij echter niet kunnen uitleggen aan onze medewerkers is dat de overheid, en dus ook wij als

bestuur, van hen verwachten dat zij fysiek onderwijs geven in tijden dat het aantal besmetting hoger
ligt dan tijdens de sluiting van de scholen en daarmee hun gezondheid en de gezondheid van hun

naasten in gevaar brengen. En dat zij moeten wachten tot zij volgens de reguliere planning aan de

beurt zijn voor het ontvangen van een vaccinatie, ondanks de extra gevaren waaraan zij dagelijks
worden blootgesteld tijdens hun werkzaamheden.

Op onze scholen hebben onze medewerkers dagelijks te maken met de beperkingen van onze

leerlingen, maar ook met die van hun ouders. Al meerdere malen is gebleken dat een deel van de

leerlingen en/of hun ouders niet in staat is om de richtlijnen te volgen en/of op juiste manier toe te

passen, waardoor onnodige besmettingen op school hebben plaatsgevonden en klassen en personeel
in quarantaine moesten. Daar hebben de andere groepen en medewerkers vervolgens extra onderte
lijden.

Bijkomend belangrijk en urgent risico is dat een aanzienlijk deel van onze medewerkers tot de

risicogroep behoort vanwege leeftijd en/of fysieke gebreken. Onze medewerkers uiten hun zorgen

richting ons en geven aan dat zij zich niet veilig voelen op hun werk. Deze zorgen leggen nog meer

druk op deze mensen, deze mensen van wie al zoveel wordt verwacht. Wij delen hun zorgen.

Daarom vragen wij het Ministerie van VWS, het Ministerie van OCW, en de commissie OCW met klem

te overwegen het onderwijspersoneel van Nederland voorrang te geven op vaccinaties tegen het

coronavirus. En dan met name het onderwijspersoneel van sbo-, so- en vso-scholen omdat het op

deze scholen lastiger, soms zelfs cnmogelijk, is voor leerlingen, ouders en personeel om alle

richtlijnen altijd in acht te nemen.

Graag vernemen wij zo spoedig mogelijk uw beslissing en/of adviezen m.b.t. deze zorgen en

uitdagingen. Wij lichten graag het bovenstaande aan u toe, mocht u dat nodig vinden. U kunt contact

met ons opnemen via: 51.5

In afwachting van uw spoedige reactie,

Met vriendelijke groeten,

iou
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Bijlage: brief aan commissie Onderwijs, Cultuur en Wetenschap Tweede Kamer

Houten, 29 januari 2021

Geachte heer, mevrouw,

Vlak voor de kerstvakantie van 2020 zochten wij als bestuur van sbo-, so- en vso-scholen contact met

het ministerie om te achterhalen wat er tijdens de strengere lockdown die medio december startte van

onze scholen werd verwacht. De informatie vanuit het ministerie en sectorraden was tegenstrijdig en

op verschillende manieren te interpreteren.

Wij ontvingen op 18 december 2020 antwoord met kenmerk 26400744 van het ministerie. Hierin stond

onder meer: “Ik begrijp de verwarring, maar alle scholen moeten sluiten. Alleen voor bepaalde

leertingen geldt dat zif wel naar school gaan.” Deze heldere richtlijn gaf ons de mogelijkheid onze

medewerkers en leerlingen in bescherming te nemen en onze scholen te sluiten tot en met

9 februari 2021. Daarnaast staan wij als bestuur achter de maatschappelijke taak die wij met onze

scholen hebben om bij te dragen aan het voorkomen van nieuwe besmettingen met COVID-19.

Meerdere van onze directeuren gaven voor de kerstvakantie bij ons aan dat het vanwege

ziekteverzuim en uitval door quarantaines onmogelijk werd al onze leerlingen les te blijven geven op

school. De lockdown kwam voor ons in dat opzicht net op tijd.

Uiteraard bieden onze scholen noodopvang voor onze kwetsbaarste leerlingen en voor leerlingen met

een ouder met een cruciaal beroep, en krijgen 0.a. de examenklassen van het vso fysiek les op

school. Wat opvalt is dat de groep leerlingen die nocodopvang nodig heeft steeds groter wordt. Dit zet

extra druk op onze medewerkers die de taken hebben deze leerlingen op te vangen en ook de lessen

te verzorgen voor de kinderen die wel thuis zijn. Daarbij mogen de beperkingen van onze leerlingen
en de extra uitdagingen die daar voor hen mee gepaard gaan niet uit het oog worden verloren.

Inmiddels is de berichtgeving vanuit de overheid aangepast en wordt via alle kanalen duidelijk

gemaakt dat de overheid de keuze om tijdens de lockdown gesloten te blijven 6f om het fysieke
onderwijs weer te starten neerlegt bij de s(b)o- en vso-scholen zelf. Dit standpunt zet ons als bestuur

voor een duivels dilemma.

Wij zien enerzijds de behoefte aan noodopvang en fysiek onderwijs toenemen, en daarmee ook de

druk op ons personeel om alle ballen in de lucht te houden. Anderzijds voelen wij ons verantwoordelijk
voor de gezondheid van onze medewerkers en onze leerlingen en hun gezinnen/naasten.

Omdat het ministerie de keuze bij ons legt, krijgen wij te maken met wanhopige ouders die zich zorgen
maken over de ontwikkeling van hun kinderen nu zij weer thuis moeten blijven. Ouders die de

onderwijsinspectie aanschrijven omdat zij denken dat wij ons er gemakkelijk van afmaken en niet

geven om de (sociale) behoeften van hun kinderen. En dat terwijl wij onze medewerkers harder zien

werken dan ooit, terwijl zij daarbij hun eigen gezondheid op het spel zetten.

Het gesloten houden van onze scholen terwijl wij open mogen gaan van de overheid wordt voor ons

een onhoudbare situatie.
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Wij hebben veel begrip voor de problemen waar onze leerlingen en hun ouders tijdens de lockdown

mee worstelen en we begrijpen ook hun reacties.

Aan de andere kant zijn ook onze scholen de afgelopen maanden niet gevrijwaard gebleven van

besmettingen en zijn wij bang voor de dag dat één van onze medewerkers of leerlingen ernstig ziek

wordt of erger. Indien dat gebeurt door 6nze beslissing om tijdens de lockdown onze scholen te

openen, dan is dat onze verantwoordelijkheid.

Wij hebben niet alleen te maken met beperkingen van onze leerlingen, maar ook met die van hun

ouders. Deze hebben invioed op hun (on)mogelijkheden juiste beslissingen te maken. Zo moest na de

kerstvakantie een volledige examenklas opnieuw thuisblijven omdat een leerling uit die klas besmet

bleek te zijn met corona. De moeder van de leerling was al positief getest, maar het gezin was nog in

afwachting van de uitslag van de leerling en heeft ervoor gekozen, ondanks onze voorlichting, de

leerling tot die tijd naar school te laten gaan. Dergelijke beslissingen brengen niet alleen de andere

leerlingen in gevaar, maar ook onze medewerkers.

Bijna dagelijks hebben wij contact met onze directeuren en met andere besturen in onze regio.
Daarnaast overleggen we regelmatig met onze gemeenschappelijke medezeggenschapsraad en onze

raad van toezicht. Wij warstelen allemaal met ditzelfde duivelse dilemma en gaan elke dag gebukt
onder twijfel en angst. Deze emotionele last kunnen wij niet op onze schouders dragen; deze

verantwoordelijkheid kan de overheid niet bij ons leggen. Wij zijn immers niet in staat om te bepalen of

het medisch verantwoord is onze scholen weer te openen voor fysiek onderwijs.

Daarom vragen wij de Rijksoverheid met klem zo snel mogelijk de knoop door te hakken voor de

s(b)o- en vso-scholen; moeten wij sluiten i.c.m. noodopvang of moeten wij volledig open en fysiek
onderwijs bieden aan al onze leerlingen? Daarbij merken wij op dat het dubieus lijkt om vanwege

veiligheidsredenen alle scholen te sluiten en de scholen in het speciaal onderwijs toch te vragen open

te gaan/blijven. Telt de veiligheid van deze mensen en leerlingen niet mee?

Ten slotte merken wij op dat de berichtgeving van de overheid ervan uitgaat dat veel vso-leerlingen
praktijkonderwijs volgen. Dat geldt niet voor onze vso-leerlingen. Daarnaast is het, in ieder geval voor

€én van onze vso-scholen, vanwege ruimtegebrek onmogelijk om elke lesdag alle leerlingen te

ontvangen én de 1,5-meter afstand te handhaven.

Graag vernemen wij zo spoedig mogelijk uw beslissing en/of adviezen m.b.t. dit duivelse dilemma.

Wij lichten graag het bovenstaande aan u toe, mocht u dat nodig vinden. U kunt contact met ons

opnemen via: info@gsonderwijs.nl.

In afwachting van uw spoedige reactie,

Met vriendelijke groeten,

=~oon


